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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Maruzsa megígérte, a tankerületek pedig elutasítják a 
béralkut? Fideszes munkamegosztás?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu  portálon  megjelent  „Maruzsa  Zoltán  béralkukat  ígért,  de  a  tankerületek  sorra
mondanak  nemet  a  pedagógusoknak”  című  cikkbe  arról  írnak,  hogy  „hiába  kértek  többen  is
fizetésemelést a státusztörvényre hivatkozva, be kell érniük a minimummal. A szakszervezetek a
sztrájkbizottság összehívását tervezik.”:

„Sorban utasítják vissza a tankerületi központok azoknak a pedagógusoknak az ajánlatait, akik az
új  pedagógus  életpályatörvény,  ismertebb  nevén  státusztörvény  alapján  megpróbálkoztak  a
béralkuval – értesült a Népszava. A törvény szerint a pedagógusok fizetését 2024. január 1-jétől
már egy többsávos bérrendszer alapján határozhatja meg a munkáltató, például egy Pedagógus I.
kategóriába tartozó tanár bére bruttó 410 ezer forinttól 1 millió 65 ezer forintig terjedhet, a pontos
összegek meghatározásánál pedig különböző szempontokat kell figyelembe venni.

A tankerületi központok szeptemberben minden pedagógusnak elküldtek egy tájékoztatót, amelyben
a jövő januártól várható havi illetményüket is feltüntették. Béremelést azonban csak azok kaptak,
akiknek a fizetése nem érte  el  a törvényben meghatározott  bérsáv alsó határát,  például  a  már
említett  bruttó  410 ezer forintot,  így javadalmazásukat  erre a minimumösszegre egészítették ki.
Maruzsa  Zoltán  köznevelési  államtitkár  viszont  a  Népszavának  adott  augusztusi  interjúban  azt
mondta, az új törvény béralkukra is lehetőséget teremt. Ezt követően többen éltek is a lehetőséggel,
hiszen a bérek megállapításában figyelembe kell venni egyebek mellett a szakmai gyakorlati időt, a
végzettséget, elismeréseket, a tanított tantárgyak számát, az önkéntesen vállalt többletfeladatokat,
illetve a még kidolgozás alatt álló új teljesítményértékelő rendszerben elért eredményeket.

Egy lapunkhoz eljutott tankerületi levélben azonban arra hivatkozva utasították vissza egy több



mint  20 éve a pályán lévő,  több diplomával  és  képesítéssel  rendelkező,  két  iskolában is  tanító
pedagógus bérkorrekcióra vonatkozó megkeresését, hogy az új teljesítményértékelő rendszer még
nincs bevezetve, így legkorábban 2025. szeptemberétől számíthat bérmódosításra. Hasonlóképp járt
több  más  pedagógus  is,  akik  megpróbálkoztak  a  béralkuval.  A  Pedagógusok  Demokratikus
Szakszervezetének (PDSZ) ügyvivője, Nagy Erzsébet ezzel kapcsolatban azt mondta a Népszavának,
a tankerületi  válaszlevél  szembemegy a törvényi  előírással,  hiszen a státusztörvényben a bérek
meghatározásánál a teljesítményértékelés csak egy szempont a sok közül.

Az elutasítás valódi oka az lehet,  hogy a tankerületeknek egyszerűen nincs költségkeretük arra,
hogy a törvényben rögzített bérsávok alsó határától érdemben eltérjenek.”

 

Kérdezem Önt:

Maruzsa megígérte, a tankerületek pedig elutasítják a béralkut? Fideszes munkamegosztás?

 

Budapest, 2023. október 28.
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